
 
 

 Číslo materiálu : 4 /08 
Komise: Školská                                                                RM   2. 6. 2021 
Datum :   17. 5. 2021 – 16:30 hod.  
Přítomni: 
 
 
 
Omluveni: 
Hosté:               

Mgr. Dana Vepřková, Ing. Josef Treml, Mgr. Yvetta Jeřábková, Kamila Drtilová, 
Mgr. Jana Červená, PaedDr. Jana Nedvědová, PhDr. Nina Bilincová, Ing. Aneta 
Kubínová, PhDr. Stanislava Lisková, Bc. Karel Polívka, Ing. Martin Procházka 
Kateřina Špalková, Růžena Votrubová, Mgr. Patricie Koubská, Petr Spálený 
 
Jiří Lázňovský, ředitel PO Školní jídelny Kutná Hora 

Člen RM: Mgr. Vít Šnajdr 
Příští jednání: 28. 6. 2021 16.30 hodin Rytířský sál  
 
1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         
Rada města Kutná Hora  
      b e r e  n a  v ě d o m í   

 
      zápis školské komise ze dne 17. 5. 2021 

 
 

      
 
2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 
Program: 

1) Host Jiří Lázňovský, ředitel PO Školní jídelny Kutná Hora 
2) Pracovní skupina členů školské komise, kteří jsou členy zastupitelstva města  
3) ZŠ Malín 
4) Diskuse – Eduzměna, distanční výuka 
5) Dotační programy v oblasti vzdělávání 2022 

1) 
Předsedkyně školské komise D. Vepřková přivítala přítomné členy a pozvaného hosta na jednání komise 
- pana Jiřího Lázňovského, ředitele příspěvkové organizace Školní jídelny Kutná Hora.  
Pan J. Lázňovský  uvedl, že jeho první kroky směřovaly přímo do kuchyní jednotlivých jídelen a 
ochutnával uvařená jídla jako strávník. Dvakrát se setkal s vedoucími všech tří pracovišť školních 
jídelen, projednáno bylo možné zlepšení současného stavu. Drobné změny realizovány na ŠJ J. Palacha a 
Kremnická. Jídla jsou obohacena přidáním ovoce a zeleniny.  
Na období prázdnin se připravuje tvorba nových jídelníčků a nákup nových typů konvektomatů, které 
umožní večerní pomalou úpravu masa.  
Dalším cílem je nové zpracování neoblíbených surovin, tj. luštěniny a ryby. Dále také moderní postupy 
přípravy jídel (např. využití konvektomatů).  Pracovnice získají nové poznatky absolvováním vhodně 
zaměřených vzdělávacích akcí.  
Pan ředitel J. Lázňovský stávající vařená jídla (včetně českých obvyklých jídel) ve školních jídelnách 
hodnotí jako průměrná až podprůměrná. Hlavním cílem je tedy hledání možných změn, které umožní 
zlepšení kvality vařených jídel.  
Dalšími úkoly jsou zlepšení prezentace jídel (přístup rodičům), nastavení vhodných kombinací jídel na 
výběr, (česká klasika a moderní úpravy, mladší a nejstarší žáci), příprava požadavků na postupnou 
obnovu zařízení.  
Dotazy členů komise: K. Polívka se dotazuje, zda se pan Lázňovský seznámil s materiálem, který 
zpracovala stravovací skupina školské komise. Odpověď: ano, s předloženými závěry pracoval.  Neměl a 



doposud nemá k dispozici celý materiál, který skupina pro stravování odevzdala vedení města. Je třeba, 
aby ředitel organizace pracoval s kompletním materiálem.  
Dotaz: která konkrétní opatření jsou splněna? Odpověď: řešena byla opatření při distanční výuce – 
pořízeny zatavovací stroje, zvýšen zájem o odběr jídel z ŠJ Jiráskovy sady, Kremnická.  
D. Vepřková se dotazuje, zda od 1. 9. 2021 bude jednotný jídelníček a zda bude ředitel mít kancelář 
v budově ŠJ. Odpověď: jednotný jídelníček bude záviset na tom, zda se podaří vyhledat dodavatele 
s vhodnými podmínkami. Kancelář je zatím provizorně v budově ZŠ J. Palacha, nově bude upraven 
prostor v ŠJ J. Palacha, termín do konce května 2021 
Místostarosta V. Šnajdr doplňuje, že je nutné určit si datum přestěhování kanceláře, termín byl určen – 
konec května 2021. J. Červená navrhuje pravidelná setkávání stravovací skupiny s ředitelem J. 
Lázňovským 1x za 2 měsíce, dále konstatuje malá zlepšení i pozitivní zprávy od rodičů. Do školních 
jídelen stravovací skupina zavítá ještě v červnu. 
D. Vepřková uvádí, že rodiče stravování sledují pečlivě – např. porovnávají staré jídelní lístky se 
současnou nabídkou.  
J. Lázňovský dále hovořil  o nutné změně webových stránek (doména je platná ještě na jeden rok). 
Změnu řeší ve spolupráci s pracovníky IT zřizovatele příspěvkové organizace. M. Procházka nabízí 
pomoc v nastavení webových stránek. Nutný přístup k informacím na sociálních sítích– Instagram, 
Facebook.  Propojení  na webové stránky města - V. Šnajdr – není kapacita oddělení IT města.  
Polívka otevřel také otázku řešení personální situace v organizaci. Ředitel PO zmínil provedení kontroly 
potřebného počtu zaměstnanců jednotlivých pracovišť v návaznosti na počet strávníků, dobrou 
spolupráci s vedoucími tří jídelen (jejich zájem o zpětnou vazbu). K otázkám J. Červené a D. Vepřkové 
doplnil, že na webových stránkách zveřejní organizační strukturu ŠJ, je připraven přijímat reakce 
veřejnosti. Spolupráce s ředitelkami základních škol je v současné době omezená distanční výukou, 
společných porad ředitelek škol se zřizovatelem se účastnil (on-line).  
2) 
D. Vepřková hovořila o informativní zprávě a jednání pracovní skupiny členů školské komise, kteří jsou 
zastupiteli města. Jednání se konalo ve středu dne 12. 5. 2021, tématem byl článek paní Andrey 
Melechové Ruthové, která je pověřena řízením Základní školy Kutná Hora, Kamenná stezka a paní 
Svobodové, maminky žáka. Pracovní skupina  se seznámila s dílčími kroky dalšího postupu. Viz.níže 
komentář V. Šnajdra. 
V. Šnajdr zmínil dotaz zastupitele J. Tremla ve věci koncepce školství a za dotaz mu děkuje.  Zabýval se 
proto  zpracovanou Strategií vzdělávání do roku 2018. Materiál byl vytvořen ve spolupráci s EDUinem,v 
období 2013-2014. Projekt byl se změnou ve vedení města na 4 roky opuštěn, jedná se však o velmi 
kvalitní dokument, který není zcela neaktuální. Cílem bude jeho aktualizace a následné předložení 
ředitelům škol a veřejnosti (ZM). Nastavení na období r. 2021 – 2025 zajistí jeho platnost také v dalším 
volebním období. 
 
K. Drtilová hovořila o průběhu mapování škol v regionu Kutnohorska a vzniku dokumentu „Rozvojový 
plán regionu“. S výstupy KH škol se již seznámil místostarosta V. Šnajdr, další členové vedení města 
s nimi budou seznámeni.  
3) 
Členové komise se seznámili se záměrem prodeje budovy bývalé ZŠ Malín. V. Šnajdr blíže vysvětlil, že  
zájemce o koupi budovy usiluje o využití budovy k otevření nové soukromé základní a střední školy. 
S těmito záměry nesouhlasí město Kutná Hora a Krajský úřad Středočeského kraje (dostatečná kapacita 
jimi zřizovaných škol). O vzniku střední školy by bylo možné uvažovat pouze s předložením nabídky 
studijního oboru, který není dostupný v regionu.  
Členové školské komise vyslovují jednoznačně nesouhlasné stanovisko s prodejem budovy ZŠ Malín, 
pokud by v ní měla působit základní a střední škola.  
4) 
K. Drtilová oznámila plánované setkání ředitelů všech škol regionu dne 8. 6. 2021 a záměr konání 



Edufestu v září letošního roku.  
J. Červená děkuje Eduzměně za velký přínos v možnosti výběru všeho potřebného pro každého 
učastníka, osvobozující způsob myšlení, ochotu k přiznání nevědomosti, schopnost se ptát, sdílení 
zkušeností.  
K. Drtilová hovořila o vzniku Centra regionální podpory vzdělávání  se sídlem v Barvířově domě. 
Vzniká metodické centrum pro 1. stupeň ZŠ. Ve fyzikálním centru  působí 30 pedagogů z MŠ, ZŠ, SŠ 
ORP. Výhodou je velké množství odborníků a možnost využití jejich zkušeností.  
 
Předsedkyně školské komise D. Vepřková otevřela diskusi o zkušenostech se současným průběhem 
výuky.  
Současný způsob střídání distanční výuky a osobní přítomnosti žáků v ZŠ označila J. Nedvědová jako 
náročné období. Ve škole je provoz zajištěn v souladu s platnými pokyny. Testování odmítli pouze rodiče 
tří žáků, kteří do ZŠ nedochází. 
N. Bilincová konstatovala, že děti po návratu do škol se nejvíce jeví jako rozčarované. Také ve škole 
mají jedno dítě, které maminka odmítá testovat.  
Y. Jeřábková hovořila o návratu dětí do své třídy.    
J. Červená se zmínila o tom, že ve škole byla jedna maminka výrazně proti testování. Ve škole je nutné s 
rodiči spolupracovat na návratu dětí do škol.  
J. Treml se pochvalně vyjádřil o využití termokamery ve škole.  
S. Lísková oznámila běžný průběh testování.  
K. Polívka hovořil o zájmu a vysoké účasti žáků na odborném výcviku. Vedení SOU nabídlo žákům 
možnost opakování ročníku, které lze uskutečnit do výše stanovené kapacity školy. Velký zájem projevili 
zejména žáci prvního ročníku (celá třída) a také  někteří žáci třetího ročníku. Ke zkouškám však mohou 
nastoupit všichni žáci. Dále poděkoval za spolupráci Eduzměně. S její podporou SOU uspořádá pro žáky 
6. – 8. ročníků ZŠ kemp Řemeslníček, kde se 30 dětí každý den seznámí s jedním řemeslem.  
K. Drtilová doplnila, že budou organizovány a finančně podporovány také adaptační pobyty žáků 2., 6. a 
8. ročníků ZŠ. 
Y. Jeřábková seznámila komisi s projednáváním žádosti skautské organizace předložené na jednání 
zastupitelstva města. Jednalo se o požadavek na odkoupení části pozemku u skautské klubovny. V. 
Šnajdr vysvětlil, že prodej pozemku není možný z důvodu rozvodu veřejných sítí. Požadavek skautů 
bude řešen formou výpůjčky na období 30 let, bude možné dokončit záměr oplocení skautské klubovny.  
V. Šnajdr dále upozornil na výstavu prací dětí na nádvoří – oknech Preghausu. J. Červená poděkovala 
přítomným pedagogům za 91 prací žáků ZŠ. Zároveň požádala o vyřízení pozvánky na zhlédnutí 
výstavy všem dětem ze škol. K této pozvánce se připojí A. Kapounková, která pozve školy na prohlídku 
nových expozic Vlašského dvora.  
5) 
O dotačních programech pro rok 2022 bude komise hlasovat per rollam, tedy korespondenčně. 
Školská komise se s návrhem úplného znění podmínek dotačních programů a příslušných formulářů 
v oblasti vzdělávání a volného času na rok 2022 seznámila a o schválení podmínek dotačních titulů 
hlasovala per rollam. Termín: 22. 5. 2021 – pro 14, proti 0, zdržel se 1. 
 
Na závěr D. Vepřková připomněla zájem pana zastupitele M. Suchánka o návštěvu školské komise, která 
dosud nebyla uskutečněna z důvodu jeho pracovního zaneprázdnění a online schůzek komise. Bude 
pozván na následující schůzku 28. 6. 2021.  
  
Příští schůzka se uskuteční: pondělí 28. 6. 2021 od 16.30 hodin  Rytířský sál  Vlaš.dvora       
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3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 
Členové školské komise vyslovují jednoznačně nesouhlasné stanovisko s prodejem budovy ZŠ Malín 
ve znění, v jakém bylo zveřejněno.   
Umožnit řediteli školních jídelen přístup ke kompletnímu materiálu, který byl zpracován pracovní 
skupinou zabývající se školním stravováním v KH.  
 
4) Reakce rady města:        

 

Zapsala: M. Nechojdomová  
Datum: 19. 5. 2021 
Elektronicky ověřili: Mgr. Dana Vepřková, Mgr. Vít Šnajdr 
 
 


